

Press Release

Regulatory Approval of QNB Share Buyback

Doha, 29 September 2024:

QNB Group is pleased to announce that it has obtained all applicable regulatory approvals from Qatar Central Bank (QCB) and Qatar Financial Market Authority (QFMA) to proceed with its share repurchase.

As permitted under Article 10 of QNB's Articles of Association and based on QNB Board of Directors' decision dated 11 September 2024, QNB will conduct its share buyback up to an amount of QAR2.9 billion in accordance with QFMA decision numbers 3 and 4 of 2024. QNB Group intends to fund its share buyback from its existing cash resources available with QNB. The Share Buyback will be conducted using an Open-Market Repurchase (OMR) mechanism as per applicable QFMA rules and regulations. The buyback will commence after the publication of interim financial statements for the nine months period ending 30 September 2024, subject to market conditions and in accordance with QFMA Share Buyback rules and regulations.

The decision to initiate a repurchase of QNB's own shares arose after careful consideration of several factors including current and future shareholders expectations, strength of QNB Group's financial position, growth strategy, strong return on equity, high quality and superior earnings, financial ratios associated with equity and liquidity, and continued confidence of the investor community.

QNB Group will continue to hold robust capital buffers, well above regulatory minimums of QCB and Basel III requirements, and does not anticipate any material impact on its capital and other ratios because of its intended share buyback.

Group statistics

QNB Group's presence spans more than 28 countries across three continents operating from approximately 900 locations, 5,000 ATMs supported by 30,000 staff.

بيان صحفي



الموافقات التنظيمية لإعادة شراء أسهم QNB

يسر QNB أن يعلن عن حصوله على جميع الموافقات التنظيمية اللازمة من مصرف قطر المركزي وهيئة قطر للأسواق المالية للبدأ في تنفيذ برنامج إعادة شراء الأسهم.

وفقاً للمادة 10 من النظام الأساسي لمجموعة QNB وبناءً على قرار مجلس الإدارة بتاريخ 11 سبتمبر 2024، سيقوم QNB بتنفيذ عملية إعادة شراء أسهم البنك بحد أقصى 2.9 مليار ريال قطري وفقاً للقواعد المنصوص عليها في قراري هيئة قطر للأسواق المالية رقم 3 ورقم 4 لعام 2024. وتعتزم مجموعة QNB تمويل إعادة شراء أسهمها من الموارد النقدية المتوفرة لدى QNB. وسيتم تنفيذ عملية إعادة شراء الأسهم من خلال آليات السوق المفتوح وفقاً لقواعد ولوائح هيئة قطر للأسواق المالية المعمول بها. وسيتم البدأ في عملية إعادة الشراء بعد الإعلان عن النتائج المالية المرحلية للتسعة أشهر المنتهية في 30 سبتمبر 2024، وذلك وفقاً لظروف السوق وقواعد ولوائح هيئة قطر للأسواق المالية المتعلقة بإعادة الشراء.

وجاء قرار إعادة شراء أسهم QNB بعد دراسة متأنية لعدة عوامل أهمها توقعات المساهمين الحالية والمستقبلية، وقوة المركز المالي لمجموعة QNB واستراتيجية النمو، والعائد القوي على حقوق الملكية، والأرباح عالية الجودة، والنسب المالية الخاصة بحقوق المساهمين والثقة المستمرة من المستثمرين.

وستواصل مجموعة QNB الاحتفاظ باحتياطيات رأسمالية قوية أعلى من الحد الأدنى للمتطلبات التنظيمية لمصرف قطر المركزي ولجنة بازل الثالثة، ولا يتوقع حدوث أي تأثير جو هري على رأس المال أو النسب المالية المرتبطة به.

إحصائيات المجموعة

تتواجد مجموعة QNB في أكثر من 28 دولة عبر ثلاث قارات، ويعمل بها أكثر من 30,000 موظف من خلال 900 موقع و5,000 جهاز صراف آلي.